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Protokół Nr IX/19 

z obrad IX Sesji Rady Powiatu w Suwałkach 

 

Obrady IX Sesji Rady Powiatu w Suwałkach odbyły się 12 grudnia  

2019 r. w sali Nr 129, w budynku przy ul. Świerkowej 60 w Suwałkach. 

  

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu w Suwałkach 

Marek Dziatkowski. Obrady rozpoczęły się o godz. 14
15

. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie obrad i powitanie gości. 

 

Przewodniczący Rady otwierając obrady poinformował zgromadzonych, 

że obrady Rady Powiatu w Suwałkach są transmitowane i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

Następnie powitał w/z Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach Pana 

Marka Andryszczyk, w/z Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej 

w Suwałkach Pana Kazimierza Golubiewskiego, w/z Powiatowego Lekarza 

Weterynarii w Suwałkach Panią Katarzynę Łuniewską – Kopacz, Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Suwałkach – Panią Elżbietę Bednarko, 

Pana Mirosława Szczesnego – Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego 

Powiatu Ziemskiego w Suwałkach, Wojskowego Komendanta Uzupełnień               

w Suwałkach Pana Jarosława Kowalewskiego, w/z Dyrektora Aresztu 

Śledczego w Suwałkach Pana Arkadiusza Kawałko, w/z Inspektora Celnego 

Delegatury Urzędu Celno – Skarbowego w Suwałkach Pana Jana Luty, 

Przewodniczącego Powiatowego Zrzeszenia Ludowe Zespoły Sportowe Pana 

Władysława Renowickiego. 

Przewodniczący Rady powitał dyrektorów, kierowników jednostek 

organizacyjnych powiatu suwalskiego: Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy  

w Suwałkach – Pana Kamila Czarniawskiego, Dyrektora Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach – Pana Stanisława Dziemiana, Dyrektora 

Zarządu Dróg Powiatowych w Suwałkach – Pana Marka Dziemiana, Dyrektora 

Zespołu Szkół im. gen. L.M. Paca w Dowspudzie – Pana Jana Orłowskiego, 

Dyrektora Domu Dziecka w Pawłówce – Pana Waldemara Jerzego Pstrzoch, 

Dyrektora Środowiskowego Domu Samopomocy w Lipniaku Panią Bożennę 

Jadwigę Chmielewską,  Skarbnika Powiatu – Ewę Kamińską, Sekretarza 

Powiatu – Pana Cezarego Grzegorza Zwolińskiego.  

Przewodniczący Rady powitał naczelników wydziałów Starostwa 

Powiatowego w Suwałkach: Panią Jolantę Sawicką, Panią Magdalenę 

Kujawską, Panią Grażynę Żukowską, Panią Halinę Wasilewską, Pana Konrada 

Charmuszko, Pana Stanisława Żukowskiego (Lista zaproszonych Gości – 

załącznik nr 1). 
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Przewodniczący Rady powitał Radnych Rady Powiatu (Lista obecności 

Radnych – załącznik nr 2). 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na 15 radnych ustawowego składu 

rady, w obradach uczestniczy 14 radnych:  

    

1. Biłda Stefan    

2. Bukowski Rafał Konrad 

3. Chlebus Andrzej 

4. Chołko Tadeusz 

5. Dziatkowski Marek 

6. Gryszkiewicz Irena 

7. Kleszczewski Zbigniew 

8. Kowalewski Witold 

9. Łuniewski Artur 

10. Małachowski Sławomir  

11. Ołdakowski Szczepan 

12. Pietrołaj Wiesław Eugeniusz 

13. Szczęsny Robert 

14. Truchan Anna Danuta 

 

Nieobecny: 

1. Szwengier Stanisław  

             

Przewodniczący Rady stwierdził, że istnieje prawomocne quorum  

do podejmowania uchwał.  

 

Ad. 2. 

Przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Państwo Radni otrzymali 

porządek obrad wraz z materiałami, w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad VIII sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych /składane w formie pisemnej/. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za 

zajęcie pasa drogowego dróg powiatowych, których zarządcą jest Zarząd 

Powiatu w Suwałkach.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wystąpienia Powiatu 

Suwalskiego ze Stowarzyszenia „Euroregion Niemen”.  
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

zadań powiatu realizowanych w roku 2019 w ramach środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu                

na 2019 r. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na 

lata 2019 – 2027. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji                     

Finansowo – Gospodarczej na 2020 rok. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Polityki 

Społecznej na 2020 rok. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej na 2020 rok.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Rady Powiatu                          

w Suwałkach na 2020 rok. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

suwalskiego na 2020 rok. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2020 – 2027. 

17. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

18. Zamknięcie obrad.  
 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są propozycje lub uwagi do zmiany 

porządku obrad sesji.  

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, w imieniu Zarządu Powiatu wnoszę o wycofanie  punktu 

siódmego z dzisiejszego porządku obrad. Dziękuję bardzo”.  

 

Innych propozycji zmian do porządku obrad sesji nie wniesiono. 

Porządek obrad po wprowadzonej zmianie: 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad VIII sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych /składane w formie pisemnej/. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za 

zajęcie pasa drogowego dróg powiatowych, których zarządcą jest Zarząd 

Powiatu w Suwałkach.  
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

zadań powiatu realizowanych w roku 2019 w ramach środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu  

na 2019 r. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata  

2019 – 2027. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji                     

Finansowo – Gospodarczej na 2020 rok. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Polityki 

Społecznej na 2020 rok. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej na 2020 rok.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Rady Powiatu                          

w Suwałkach na 2020 rok. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

suwalskiego na 2020 rok. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2020 – 2027. 

16. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

17. Zamknięcie obrad.    

 

Głosowanie nad przyjęciem zaproponowanego porządku obrad za pomocą 

urządzenia do głosowania: 

 

 za przyjęciem porządku głosowało    - 14 Radnych 

 przeciwko        - 0  

wstrzymało się od głosu              - 0 Radnych 

 

Zaproponowany porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie. Imienny 

wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.  

 

Ad.3.  

Przyjęcie protokołu z obrad VIII Sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół był wyłożony w Biurze 

Rady Powiatu do wglądu od dnia 26 listopada 2019 r. Do dnia dzisiejszego nie 

wniesiono do niego uwag.  

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Głosowanie nad przyjęciem protokołu z obrad VIII Sesji Rady Powiatu 

w Suwałkach za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem porządku głosowało    - 14 Radnych 

przeciwko        - 0  

wstrzymało się od głosu              - 0 Radnych 

 

Protokół z obrad VIII Sesji Rady Powiatu w Suwałkach został przyjęty 

jednogłośnie. Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 4  

do protokołu. 

 

Ad.4. 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z działalności 

Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie  międzysesyjnym z posiedzeń                  

w dniach: 16 października i 30 października, 7 listopada, 14 listopada, 20 

listopada i 28 listopada oraz 2 grudnia 2019 r. Państwo Radni otrzymali wraz  

z materiałami.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi, pytania do przedłożonego 

sprawozdania. 

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „Panie Przewodniczący ja mam 

kilka pytań, nie wiem jak to zrobić, może pytanie i będę prosił od razu  

o  odpowiedź, czy można tak? To do punktu dziesiątego sprawozdania chodzi  

o rozpatrzenie prośby o sprzedaż lokalu użytkowego w Dowspudzie. Mam 

pytanie o jaki lokal chodzi, czy to osoba fizyczna złożyła taką propozycję, czy 

jakiś podmiot gospodarczy. I jeszcze jakie są plany zagospodarowania tego 

lokalu, jaki ma Zarząd pomysł”.  

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, zatem odpowiadając na zapytanie Pana Radnego informuję, 

iż wpłynęło takie pismo od osoby fizycznej, mieszkaniec Dowspudy. Jest to 

lokal po byłym biurze gospodarstwa pomocniczego Zespołu Szkół                             

w Dowspudzie. Zarząd odmówił sprzedaży tego lokalu i nie przystąpił do 

procedury ponieważ,  złożony został wniosek w ramach projektu Polska – Litwa 

w Wilnie, i tam mamy zamiar, gdyby ten wniosek uzyskał akceptację 

wyremontować to pomieszczenie i adoptować na potrzeby Zespołu Szkół                  

w Dowspudzie. Dziękuję” 

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „kolejne pytanie dotyczy 

przetargu dotyczącego opracowania dokumentacji projektowej dla przebudowy 

budynku internatu w celach poprawienia warunków przeciwpożarowych. Czy 

firma EN STUDIO złożyła ten projekt w końcu, czy też nie, bo były tam 

terminy kilkakrotnie przesuwane”.  
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Starosta Witold Kowalewski przekazał: „tutaj to się sprawy bardzo 

skomplikowały ponieważ dwa razy Zarząd przesuwał termin wykonania 

dokumentacji projektowej. Dzisiaj przed posiedzeniem Zarządu przeczytałem 

pismo, które wpłynęło dzisiaj kolejne. Jest tam szereg uwag Pana projektanta i 

zdanie tam jest takie zawarte, że najlepiej z tego by się wycofał. Nie wiem, co 

Zarząd zrobi teraz. Będziemy negocjować, będziemy rozmawiać, ponieważ tak 

postępować chyba nie wolno. Dziękuję”.  

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „kolejne pytanie to punkt  

20 porządku – sprzedaż budynku magazynowego na ul. Ogrodowej                           

w Suwałkach. W jakiej procedurze się ta sprzedaż odbędzie i kto jest 

zainteresowany kupnem”.   

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „okazuje się, że to pomieszczenie 

jest zbędne. Zarząd Dróg wyraził taką opinię, że jest to nie potrzebne, Wydział 

Organizacyjny również. Oczywiście procedura to jest przetarg nieograniczony, 

innej możliwości nie ma. Przystąpiliśmy właśnie do tej procedury formalnej. 

Wpłynęła jedna taka oferta kupna, natomiast Zarząd nie jest nią w jakikolwiek 

sposób zobowiązany. Natomiast będzie to przetarg nieograniczony. 

Zainteresowana  jedna osoba jest, być może będzie więcej jak ogłosimy 

przetarg. Dziękuję” 

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „kolejne pytanie, organizowany 

był przetarg na dostawę energii elektrycznej na następny okres i tutaj została 

wyłoniona firma PGE Obrót S.A w Rzeszowie. Mam pytanie jakie ceny są 

zaproponowane przez tą firmę i czy są one wyższe czy niższe od obecnie 

obowiązujących.” 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, tutaj poproszę specjalistę od przetargu do spraw dostaw 

energii Pana Sekretarza  Cezarego Zwolińskiego.” 

Sekretarz Powiatu Cezary Zwoliński przekazał: „Panie Starosto, 

Szanowni Państwo, Panie Radny, w stosunku do roku ubiegłego za przesył 

energii elektrycznej jest cena na tym samym poziomie zagwarantowana. Ona 

będzie się kształtowała w zależności od ilości przesyłanej energii, ale powinna 

być na tym samym poziomie. Natomiast już z dostawą samą od wytwórcy 

energii tutaj niestety cena nam wzrosła od 1 stycznia. Do tej pory mieliśmy 

średnio 220 zł za megawatogodzinę. Teraz mamy od 1 stycznia została cena 

wynegocjowana na okres dwuletni jest to 339 zł za megawatogodzinę. W 

tamtym roku przez dwa lata mieliśmy cenę tą samą wynegocjowaną. Obecnie 

przetarg też został zorganizowany w okresie dwuletnim. Dziękuję”. 

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „i ostatnie pytanie, w zmianach 

w budżecie tj. punkt 27 sprawozdania  Zarządu zapisano kwotę 10.000 zł na 

zakup przyszkolnych pasiek wraz z wyposażeniem. Chciałbym, myślę że i 

Radni też by chcieli wiedzieć, jak ten projekt wygląda, ile tych uli będzie, kto 

się będzie zajmował, opiekował tą pasieką, jak to ma funkcjonować”.  
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Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, Wysoka 

Rado, dzisiaj zostało podpisane przeze mnie rozliczenie tego projektu, zostało 

ono dostarczone do Urzędu Marszałkowskiego, a o szczegółach poproszę, co 

zakupiono za tą kwotę itd. Pana Dyrektora Zespołu Szkół w Dowspudzie Jana 

Orłowskiego”. 

Dyrektor Zespołu Szkół w Dowspudzie Jan Kazimierz Orłowski 

przekazał:  „ja bardzo krótko, zakupiono pięć uli z wyposażeniem niezbędnym 

do prowadzenia pasieki. Wiosną będziemy kontynuowali i mamy nadzieję, że 

już będą tam pszczoły. Cieszymy się bo tak naprawdę dotąd w programie 

nauczania zarówno weterynarii, technika rolnika, technika leśnika jest 

problematyka dotycząca pszczół. W związku z tym będzie to z jednej strony 

zdobyta praktyczna wiedza przez uczniów a z drugiej strony może zachęci 

naszych uczniów a później absolwentów do zakładania tych pasiek właśnie  

w swoich gospodarstwach rodzinnych. Myślę że w miesiącu styczniu, lutym 

zdecydujemy, kto się tą pasieką zajmie. Dziękuję”.  

 

Innych pytań i uwag nie wniesiono.   

 

Głosowanie nad przyjęciem Sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu                   

w Suwałkach w okresie międzysesyjnym z posiedzeń  w dniach: 16 października    

i 30 października, 7 listopada, 14 listopada, 20 listopada i 28 listopada oraz               

2 grudnia 2019 r. za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem sprawozdań głosowało            - 14 Radnych 

przeciwko                 - 0  

wstrzymało się od głosu               - 0  

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie 

międzysesyjnym z posiedzeń w dniach: 16 października i 30 października,                 

7 listopada, 14 listopada, 20 listopada i 28 listopada oraz 2 grudnia 2019 r. 

zostało przyjęte jednogłośnie (załącznik Nr 5). Imienny wykaz głosowań 

Radnych stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że w dniu dzisiejszym Zarząd Powiatu 

rozpoczął posiedzenie, które przerwał na czas obrad sesji Rady.  Sprawozdanie  

z tego posiedzenia Państwo Radni otrzymają z kolejnymi materiałami.  

 

Ad.5.  

Interpelacje i zapytania radnych /składane w formie pisemnej/. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, iż zgodnie z obowiązującymi 

przepisami prawa interpelacje i zapytania radnych składane są na piśmie                   

do przewodniczącego rady.  
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Interpelacji i zapytań nie złożono.  

Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku 

obrad.  

Ad.6.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat                

za zajęcie pasa drogowego dróg powiatowych, których zarządcą jest Zarząd 

Powiatu w Suwałkach.  

 

 Przewodniczący Rady poprosił Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w 

Suwałkach o kilka słów wprowadzenia do przedmiotowego punktu porządku 

obrad. 

 Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Suwałkach Marek Dziemian 

przekazał: „Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo zmiany tyczą się głównie 

infrastruktury telekomunikacyjnej ze względu na zmianę ustawy o wspieraniu 

rozwoju usług i sieci telekomunikacyjnych. Tutaj wprowadzamy dodatkowe 

stawki za zajęcie pasa drogowego przy tych robotach. Stawka ta wynosi 0,20 zł 

za 1 m
2
. I druga stawka, którą wprowadzamy tj. umieszczenie tych urządzeń i to 

jest 20,00 zł za 1 m
2 

rzutu poziomego urządzenia. Ustawa nakłada na nas 

obowiązek wprowadzenia tych zmian od wprowadzenia trzy miesiące, czyli 25 

października weszła ustawa i mamy trzy miesiące na wprowadzenie tych zmian. 

Dziękuję”.  

Przewodniczący Rady przekazał: „projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Finansowo – Gospodarczą na posiedzeniu   

w dniu 10 grudnia. Poproszę Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii 

Komisji w przedmiotowej sprawie”. 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 10 grudnia br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 7). 
 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg powiatowych, których 

zarządcą jest Zarząd Powiatu w Suwałkach za pomocą urządzenia do 

głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 
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Uchwała Nr IX/63/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 12 grudnia  

2019 r. w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 

powiatowych, których zarządcą jest Zarząd Powiatu w Suwałkach została 

podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 8). Imienny wykaz głosowań Radnych 

stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.  

 

Ad.7.  

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

zadań powiatu realizowanych w roku 2019 w ramach środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

 

Przewodniczący Rady poprosił Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie  w Suwałkach o kilka słów wprowadzenia do przedmiotowego punktu 

porządku obrad. 

 Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  w Suwałkach 

Stanisław Dziemian przekazał: „Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, trzy 

okoliczności uzasadniają zmianę uchwały, po pierwsze zmiana rozporządzenia 

na temat algorytmu, po drugie konieczność przeniesienia środków pomiędzy 

rehabilitacje społeczną i zawodową, i po trzecie wróciły nam środki 

niewykorzystane z turnusów rehabilitacyjnych. Po zmianie uchwały łącznie 

wydatki wzrosną w tym obszarze o 32.055 zł. Dziękuję”.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Polityki Społecznej oraz Komisję Finansowo – 

Gospodarczą na posiedzeniach  w dniu 10 grudnia. Poprosił Przewodniczącego 

Komisji Finansowo – Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji  

w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 10 grudnia br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 10). 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 10 grudnia br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 11). 
Przewodniczący Rady przekazał, że również Społeczna Rada ds. Osób 

Niepełnosprawnych przy Staroście Suwalskim z dnia 9 grudnia 2019 r. 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę 

Rady Powiatu w Suwałkach Nr V/33/19 z dnia 28 marca 2019 r. w sprawie 

określenia zadań powiatu realizowanych w roku 2019 w ramach środków 

finansowych Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
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(uchwała nr 3/2019 Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych przy 

Staroście Suwalskim – załącznik Nr 12).  

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zmieniającej 

uchwałę w sprawie określenia zadań powiatu realizowanych w roku 2019 w 

ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr IX/64/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 12 grudnia  

2019 r. zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań powiatu realizowanych 

w roku 2019 w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 13). Imienny 

wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 14 do protokołu.  

 

Ad.8.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu  

na 2019 r. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik Powiatu o kilka słów 

wprowadzenia  do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, w przygotowanym projekcie uchwały Rady Powiatu  

w Suwałkach w sprawie  zmian w budżecie powiatu na 2019 rok porządkowane 

są dochody i wydatki w związku ze zbliżającym się końcem roku 2019. 

Najważniejsze zmiany to zmniejszenie planu dochodów i wydatków o kwotę 

615.265 zł z tytułu pomocy finansowej ze środków Funduszu Dróg 

Samorządowych przeznaczonych na remont i przebudowę dróg powiatowych, 

zmniejszenie planu dochodów i wydatków o kwotę 537.880 zł z tytułu pomocy 

finansowej gmin na  remont i przebudowę dróg powiatowych, zwiększenie 

planu dochodów i wydatków o kwotę 186.869 zł w związku z podpisaniem 

umowy na realizacje projektu „Rolnik i weterynarz na Europejskim Rynku 

Pracy” w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój na lata 

2014 – 2020. Realizacja przewidziana jest w roku 2020 przede wszystkim i 

całkowita wartość projektu wynosi 233.586 zł, zwiększenie planu dochodów o 

kwotę 141.367 zł w związku z przyjęciem do Domu Dziecka w Pawłówce 

większej liczby dzieci niż przewidywano i zwiększenie planu dochodów o 

kwotę 31.857 zł w związku z przyznaniem środków rezerwy części oświatowej 
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subwencji ogólnej na 2019 rok z przeznaczeniem tych środków na 

dofinansowanie w zakresie wyposażenia w sprzęt szkolny i pomoce 

dydaktyczne rozpoczynającym kształcenie w zawodzie technika leśnika oraz na 

wypłatę odpraw dla nauczycieli.  Pozostałe zmiany polegają na przesunięciach 

pomiędzy podziałkami klasyfikacji budżetowej. Po dokonanych zmianach 

budżet powiatu zmniejszy się o kwotę 759.934 zł, deficyt pozostaje bez zmian i 

wynosi 2.549.076 zł. Dziękuje” 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Finansowo – Gospodarczą i Komisję Polityki 

Społecznej  na posiedzeniach w dniu 10 grudnia 2019 r.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 10 grudnia br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 15). 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 10 grudnia br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 16). 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi.  

 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2019 r. za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr IX/65/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 12 grudnia 

2019 r. w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2019 r. została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 17). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 18 do protokołu.  

 

Ad.9.  

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 

2019 – 2027. 
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Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik Powiatu o kilka słów 

wprowadzenia  do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, po wprowadzeniu zmian, o których mówiłam przy okazji 

budżetu wskaźnik spłaty zobowiązań spełnia warunki artykułu 243 ustawy  

o finansach publicznych. Wynosi 1,92% przy dopuszczalnym 12,15%. 

Dziękuję”.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Finansowo – Gospodarczą i Komisję Polityki 

Społecznej  na posiedzeniach w dniu 10 grudnia br. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 10 grudnia br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 19). 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 10 grudnia br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 20). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Suwalskiego na lata 2019 – 2027 za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr IX/66/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 12 grudnia  

2019 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2019 – 2027 została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 21). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 22 do protokołu.  
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Ad.10.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji                     

Finansowo – Gospodarczej na 2020 rok. 

 

 Przewodniczący Rady przekazał, że Komisja Finansowo – Gospodarcza 

na posiedzeniu w dniu 10 grudnia br. opracowała  plan pracy Komisji na 2020 

rok oraz przygotowała i przedłożyła Radzie Powiatu projekt uchwały Rady 

Powiatu w sprawie  planu pracy  Komisji Finansowo – Gospodarczej na 2020 

rok. Dodał, że Zarząd Powiatu w dniu dzisiejszym zaopiniował pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały.  

 Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały.  

Pytań i uwag nie wniesiono.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

planu pracy Komisji Finansowo – Gospodarczej na 2020 rok za pomocą 

urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr IX/67/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 12 grudnia  

2019 r. w sprawie planu pracy Komisji Finansowo – Gospodarczej na 2020 rok 

została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 23). Imienny wykaz głosowań 

Radnych stanowi załącznik Nr 24 do protokołu.  

 

Ad.11.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Polityki 

Społecznej na 2020 rok. 
 

 Przewodniczący Rady przekazał, że Komisja Polityki Społecznej  

na posiedzeniu w dniu 10 grudnia br. opracowała plan pracy Komisji na 2020 

rok oraz przygotowała i przedłożyła Radzie Powiatu projekt uchwały Rady 

Powiatu w sprawie  planu pracy  Komisji Polityki Społecznej na 2020 rok. 

Dodał, że Zarząd Powiatu w dniu dzisiejszym zaopiniował pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały.  

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

planu pracy Komisji Polityki Społecznej na 2020 rok za pomocą urządzenia             

do głosowania: 
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za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr IX/68/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 12 grudnia  

2019 r. w sprawie planu pracy Komisji Polityki Społecznej na 2020 rok została 

podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 25). Imienny wykaz głosowań Radnych 

stanowi załącznik Nr 26 do protokołu.  
 

Ad.12.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej na 2020 rok.  

 
Przewodniczący Rady przekazał, że Komisja Rewizyjna na posiedzeniu  

w dniu 10 grudnia br. opracowała plan kontroli Komisji na 2020 rok oraz 

przygotowała i przedłożyła Radzie Powiatu projekt uchwały Rady Powiatu                

w sprawie  planu kontroli  Komisji Rewizyjnej na 2020 rok. Dodał, że Zarząd 

Powiatu w dniu dzisiejszym zaopiniował pozytywnie przedłożony projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały.  

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2020 rok za pomocą urządzenia  

do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr IX/69/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 12 grudnia  

2019 r. w sprawie planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2020 rok została 

podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 27). Imienny wykaz głosowań Radnych 

stanowi załącznik Nr 28 do protokołu.  

 
Ad.13.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Rady Powiatu                          

w Suwałkach na 2020 rok. 

 Przewodniczący Rady przekazał, że przygotowany został plan pracy Rady 

Powiatu w Suwałkach na 2020 rok. Plan ten obejmuje zadania Rady Powiatu 
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wynikające z przepisów prawa. Jeżeli zaistnieje taka potrzeba rada powiatu 

może w każdym czasie dokonać zmian i uzupełnień w planie pracy.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że powyższy projekt uchwały Państwo 

Radni otrzymali wraz z materiałami. Zapytał czy są pytania, uwagi do 

przedłożonego projektu uchwały.   

 Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały 

opiniowany był przez Komisję Finansowo – Gospodarczą i Komisję Polityki 

Społecznej  na posiedzeniach w dniu 10 grudnia br. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 10 grudnia br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 29). 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 10 grudnia br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 30). 

 Przewodniczący Rady przekazał, że Zarząd Powiatu w dniu dzisiejszym 

również zaopiniował pozytywnie przedłożony projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały.  

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

planu pracy Rady Powiatu w Suwałkach na 2020 rok za pomocą urządzenia  

do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr IX/70/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 12 grudnia  

2019 r. w sprawie planu pracy Rady Powiatu w Suwałkach na 2020 rok została 

podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 31). Imienny wykaz głosowań Radnych 

stanowi załącznik Nr 32 do protokołu.  

 
Ad.14.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

suwalskiego na 2020 rok. 
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 Przewodniczący Rady przekazał, że  Zarząd Powiatu w Suwałkach w dniu 

14 listopada 2019 r. przedłożył Radzie Powiatu projekt budżetu powiatu na 2020 

rok, który został Państwu Radnym przekazany. Następnie oddał głos Panu 

Staroście.  

 Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, więc jak tutaj Pan Przewodniczący powiedział, projekt 

budżetu został Państwu Radnym przedłożony. O dokładnych danych, wpływy, 

wydatki informowała nas Pani Skarbnik na posiedzeniach Komisji. Powiem 

może taką rzecz bardzo optymistyczną, przed trzema godzinami rozmawiałem  

z Panem Wojewodą, wszystkie nasze wnioski, które zostały zgłoszone, złożone 

uzyskały akceptację i znalazły się na liście podstawowej. Także ten budżet 

wzrośnie nam i to bardzo. Będziemy musieli starać się, żeby znaleźć ten wkład 

własny, mam nadzieję, że podołamy. Może odczytam, które drogi uzyskały 

akceptację. Jest to dziewięć wniosków i tak: pierwszy wniosek przebudowa 

drogi powiatowej Zusno – Stara Dębszczyzna – Jemieliste, drugi wniosek 

Wołownia – Suchodoły, trzeci wniosek Krzywe – Sobolewo – Gawrych Ruda, 

czwarty Wiżajny – Smolniki – Sidory, to są przebudowy i mamy pięć 

wniosków, które są również na liście podstawowej i to są remonty. Remont 

drogi powiatowej Filipów – Przerośl, remont drogi powiatowej Orłowo – 

Podwysokie – Żubrynek,  remont drogi powiatowej od strony Rutki Tartak tj. 

Ejszeryszki – Rutka – Tartak, remont drogi powiatowej Jeleniewo – Wołownia – 

Przejma – Becejły w kierunku od Becejł, i remont drogi powiatowej Suwałki – 

Okuniowiec – Kaletnik – Wiatrołuża – Zaboryszki. Także taka informacja a  

o dokładne cyfry, wpływy i wydatki itd. to poinformuje nas Pani Skarbnik, tylko 

też taka prośba, ponieważ Radni zajmowali się tym bardzo dokładnie. Jeśli 

chodzi o jeszcze tutaj nie powiedziałem w sumie długość tych dróg, które 

znalazły się na liście podstawowej wynosi 21 kilometrów 591 metrów. Wartość 

całkowita to jest 16.373.000 zł, koszty własne to jest ponad 8 mln zł. Mam 

nadzieję, że podołamy. Dziękuję bardzo”.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że to bardzo ambitne i optymistyczne i 

miejmy wielką nadzieję, że sprostamy i będziemy wstanie to wszystko 

sfinansować. Dodał, że projekt budżetu powiatu na 2020 rok opiniowany był 

przez Komisję Finansowo - Gospodarczą, Komisję Polityki Społecznej oraz 

Komisję Rewizyjną. W dniu 6 grudnia 2019 r. wpłynęła opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej 

Powiatu  w Suwałkach na 2020 r. (załącznik Nr 33). Również Komisja 

Bezpieczeństwa i Porządku przedłożyła Radzie uchwałę opiniującą projekt 

budżetu powiatu suwalskiego na 2020 rok  z dnia 9 grudnia 2019 r. w zakresie 

zagrożeń porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli, gdzie nie wnosi 

uwag do projektu budżetu (pismo znak: ORG.5511.10.2019 z dn. 10.12.2019 r. - 

załącznik Nr 34). 

 Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Panią Skarbnik Powiatu. 
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 Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, projekt budżetu Powiatu Suwalskiego na 2020 r. został 

przygotowany w oparciu o obowiązujące przepisy prawa, dane Ministerstwa 

Finansów Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego oraz materiały planistyczne 

złożone przez kierowników jednostek organizacyjnych i samodzielne 

stanowiska pracy w Starostwie Powiatowym. Planowane dochody budżetu 

powiatu przyjęte zostały w kwocie 33.244.285 zł, w tym dochody bieżące 

31.425.888 zł, dochody majątkowe 1.818.397 zł. Planowane wydatki budżetu 

powiatu zostały przyjęte w kwocie 32.762.713 zł, w tym wydatki bieżące 

29.100.000 zł a wydatki majątkowe 3.662.046 zł. Powstała nadwyżka w kwocie  

481.572 zł. Która zostanie w 2020 r. przeznaczona na spłatę zobowiązań z tytułu 

zaciągniętych kredytów. Różnica pomiędzy dochodami bieżącymi a wydatkami 

bieżącymi wynosi 2.325.221 zł, czyli nadwyżka operacyjna. Spełnia ona zasadę 

równoważenia budżetu zgodnie z artykułem 242 ustawy o finansach 

publicznych. Wydatki inwestycyjne to osiem zadań w tym przebudowa mostu 

przez rzekę Czarna Hańcza w miejscowości Turtul w ciągu drogi powiatowej 

Kruszki – Szurpiły – Jeleniewo. W 2020 r. kontynuowana będzie realizacja 

czterech projektów współfinansowanych ze środków Unii Europejskiej – 

przewidziane wydatki na ten cel wynoszą 2.589.070. Ustalono rezerwę w 

kwocie 250.000 zł w tym na zarządzanie kryzysowe 67.458 zł. Ustalono limit 

zobowiązań na sfinansowanie przejściowego deficytu w kwocie 1.000.000 zł. 

Przedłożony projekt budżetu na 2020 rok jest budżetem otwartym, który będzie 

w ciągu roku aktualizowany. Prognoza budżetu nie uwzględnia również kwot, 

które mogą być jeszcze pozyskane z budżetu Unii Europejskiej. Po zakończeniu 

2019 r. wprowadzone zostaną wolne środki pieniężne pozostające na rachunku 

bieżącym powiatu wynikające z rozliczeń z kredytów  

z lat ubiegłych. Dziękuję”.  

 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji o 

przedstawienie opinii Komisji w sprawie projektu budżetu powiatu na 2020 r.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, że: „Komisja Finansowo – Gospodarcza 

rozpatrując ten projekt dwa dni temu, jeszcze nie wierzyliśmy w to, że będzie 

miał taki obrót ta sytuacja przyjmie, że wszystkie te nasze wnioski przejdą, ale 

mimo to cieszymy się bardzo a projekt zaopiniowaliśmy pozytywnie” (uchwała 

Komisji stanowi załącznik Nr 35). 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 10 grudnia br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu. 
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Oczywiście cieszyliśmy się z tego, że w budżecie wystąpiła nadwyżka (uchwała 

Komisji stanowi załącznik Nr 36). 

 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  

o przedstawienie opinii Komisji w sprawie projektu budżetu powiatu na 2020 r. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Irena Gryszkiewicz przekazała: 

„również Komisja Rewizyjna zaopiniowała ten projekt budżetu pozytywnie” 

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 37). 

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej 

Powiatu w Suwałkach na 2020 r. Dalej przekazał, że Zarząd Powiatu na 

posiedzeniu w dniu dzisiejszym zapoznał się z opinią Komisji Rewizyjnej oraz 

opinią RIO o projekcie budżetu powiatu na 2020 roku i  nie wniósł poprawek  

do projektu budżetu. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

projektu budżetu powiatu na 2020 rok.  

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 
Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu suwalskiego na 2020 rok za pomocą urządzenia  

do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr IX/71/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 12 grudnia  

2019 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu suwalskiego na 2020 rok została 

podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 38). Imienny wykaz głosowań Radnych 

stanowi załącznik Nr 39 do protokołu.  

 

 Przewodniczący Rady przekazał: „Szanowni Radni, tutaj chciałbym bo 

mija rok pracy Zarządu przede wszystkim tutaj na czele z Przewodniczącym 

Zarządu i chciałbym wyrazić swoje podziękowania za trud wniesiony w rozwój 

naszego Powiatu. Mam nadzieję wielką, że dla mnie osobiście jako 

Przewodniczącemu gro tych inwestycji nasuwa uśmiech na twarz, ale mam 

wielką nadzieję, że to nie będzie tylko mój uśmiech, ale także uśmiech 

wszystkich tutaj obecnych Radnych ale także i przede wszystkim naszych 

mieszkańców co sprawi, że tym naszym mieszkańcom będzie się żyło lepiej, 

wygodniej, bezpieczniej oczywiście. I tutaj dziękuję całemu Zarządowi, 

Radnym za pracę w Radzie. Dziękuję”. 

 Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, w imieniu Zarządu czyli Starosty, Wicestarosty i Członka 

Zarządu  bardzo serdecznie dziękuję Państwu Radnym za głosowanie za 
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przyjęciem tego budżetu. Budżet został uchwalony jednogłośnie, rok temu 

również także bardzo serdecznie za to dziękuję, za takie podejście do sprawy. 

Bardzo serdecznie dziękuję Pani Skarbnik Ewie Kamińskiej, trzeba przyznać, że 

napracowała się przy tym budżecie, ciągle tam coś wiadomo, ale wszystko 

zagrało. Mam nadzieję, że ten budżet zostanie pomnożony tak jak rok temu 

mówiłem, że będzie on wyższy. W tym roku te prognozy są o niebo lepsze 

ponieważ w ubiegłym roku budżet był uchwalany 28 grudnia 2018 roku a te 

drogi weszły dopiero w lipcu. Mieliśmy dwie, które były na liście podstawowej 

a pięć dodatkowych dopiero 16 lipca wprowadziliśmy do budżetu, ale daliśmy 

radę, wszystkie drogi zostały wykonane w terminie, rozliczone i odebrane. 

Także raz jeszcze serdecznie dziękuję Radnym za właśnie takie głosowanie. 

Dziękuję bardzo”.  

 Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu 15 porządku obrad. 

 

Ad.15.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2020 – 2027. 

 

 Przewodniczący Rady przekazał, że wraz z projektem budżetu powiatu na 

2020 rok otrzymali Państwo również dwukrotnie projekt uchwały Rady Powiatu 

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Suwalskiego na lata 2020 – 2027. Pierwszy projekt z dnia 14 listopada br. zaś 

drugi po wprowadzeniu poprawek z dnia 20 listopada br. Następnie przekazał, 

że Komisje opiniowały projekt powyższej uchwały przyjęty na posiedzeniu 

Zarządu Powiatu w dniu 20 listopada br. Dodał, że projekt uchwały opiniowany 

był przez Komisję Finansowo – Gospodarczą, Komisję Polityki Społecznej oraz 

Komisję Rewizyjną. W dniu 6 grudnia 2019 r. wpłynęła opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu  Suwalskiego na lata 2020 – 2027 (uchwała RIO  

stanowi załącznik Nr 40).  

 Przewodniczący Rady odczytał sentencję stanowiska Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Następnie poprosił Przewodniczących Komisji  

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 10 grudnia br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 41). 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 10 grudnia br. 
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pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała 

Komisji stanowi załącznik Nr 42). 

 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Irena Gryszkiewicz poinformowała, 

iż Komisja na posiedzeniu w dniu 10 grudnia br. pozytywnie zaopiniowała 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 43). 

Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

projektu budżetu powiatu na 2020 rok.  

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 
Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 

2020 – 2027 za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr IX/72/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 12 grudnia  

2019 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Suwalskiego na lata 2020 – 2027 została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 

44). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 45 do protokołu.  

 
Ad.16.  

Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 
 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie wolnych wniosków i 

oświadczeń. 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, jak już było powiedziane minął rok niedawno jak Rada w 

obecnej kadencji pracuje. Raz jeszcze chciałbym okazać wielką wdzięczność 

wszystkim Radnym za konstruktywne podejście do spraw Powiatu, za troskę o 

powiat. Zebraliśmy się na sześciu sesjach w tym roku, więcej ich chyba nie 

będzie w tym roku, średnio co dwa miesiące. Podjęliśmy 47 uchwał i co bardzo 

istotne te uchwały wszystkie zostały podjęte jednogłośnie. Także za to bardzo 

serdecznie dziękuję za współpracę, za zgodę, za wszystko dziękuję Radnym. 

Teraz chciałbym podziękować członkom Zarządu Arturowi, Andrzejowi dzięki 

nim również ta współpraca układa się dla mnie w Zarządzie bardzo dobrze. 

Chciałbym podziękować kierownikom jednostek organizacyjnych. Zacznę może 

od Pani Bożenny Chmielewskiej. W tym roku stara się jak zawsze, 
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termomodernizacja budynków dobiega końca, termin 20 grudnia. Zakup 

samochodu do ZAZu, zakup urządzeń do oczyszczalni ścieków, gratuluję i 

bardzo serdecznie Pani Dyrektor za to dziękuję. Chciałbym tutaj słowa 

podziękowania złożyć na ręce Pana Dyrektora Marka Dziemiana. Dzięki jego 

staranności, dokładności i terminowości wszystkie te zadania zostały 

zrealizowane w terminie, rozliczone, były dwa otwarcia takie bardziej może 

huczne, dziękuję Radnym, którzy uczestniczyli aktywnie w tym otwarciu, nie 

myślę tylko o przecinaniu wstęgi, także Panie Marku bardzo serdecznie 

dziękuję. Dziękuje Dyrektorowi Zespołu Szkół Rolniczych, stara się, robi co 

może, tylko tutaj smuci, że pewnie pożegnamy się niedługo, ale będziemy 

jeszcze prosili, może jeszcze zostanie na rok może dwa. Dziękuję Dyrektorowi 

Powiatowego Urzędu Pracy, od niedawna pełni funkcję od lutego, ale stara się 

też widzę, składa wnioski, zabiega o dodatkowe środki, a nawet wyremontował 

schody wejściowe do budynku Urzędu. Także też dziękuję bardzo Panie 

Dyrektorze. Panu Dyrektorowi Domu Dziecka Waldemarowi Pstrzochowi, tutaj 

to jest, dzieci trafiają coraz mniejsze, coraz większa patologia objawia się nie 

tylko w naszym Powiecie ale w całym kraju, ale jakoś radzi. Także też Panie 

Dyrektorze bardzo dziękuję. Staramy się poprawić warunki bytowe dzieciom. 

Mam nadzieję, że ten przetarg rozstrzygniemy, że dokonamy termomodernizacji 

i te warunki będą o niebo lepsze. Panu Dyrektorowi Stanisławowi Dziemianowi 

bardzo serdecznie dziękuję, te sprawy są niezwykle trudne, sprawy rodzinne, 

czasami jak Pan Dyrektor opowie z czym ma do czynienia i z kim to trudno w 

nocy zasnąć, ale radzi, dziękuje bardzo. Dziękuję Naczelnikom wszystkim, Pani 

Magdzie Kujawskiej, tutaj chciałbym powiedzieć, że nastąpił niespotykany 

wysyp wniosków- pozwoleń na budowę. Wydaliśmy tych wniosków już teraz 

520, dalej te wnioski wpływają, czyli dobrze jest, ludzie budują się, powstają 

nowe domy, powstają budynki inwentarskie, także jest dobrze. Wiem, że było 

ciężko, może będzie teraz trochę lżej. Zgłoszenia tez były, na poniedziałek było 

ich 520 też. Pani Skarbnik już dziękowałem, Pani Grażynie. Pani Joli Sawickiej 

– te dochody z tytułu rejestracji są realizowane terminowo. Panu Stanisławowi 

Żukowskiemu również w okrojonym składzie pracuje chyba od czerwca, daje 

radę i nie wiem czy nie da rady w tym okrojonym składzie. Pan Konrad 

Charmuszko – również wydział pracuje w okrojonym składzie, tutaj to bardzo 

okrojony skład, ale Konrad radzi sobie wyśmienicie, także dziękuję bardzo. 

Doprowadziliśmy do końca budowę MOR-u, ścieżki pieszo rowerowej w 

Gawrych Rudzie, były wcześniej z tym problemy, ale jakoś udało się. Pani 

Halinie Wasilewskiej Naczelnik Wydziału Geodezji, ciągle coś komuś nie 

pasuje, za mało, ale jakoś układa się. Wszystkim jednostkom z którymi 

współpracujemy, Panom Komendantom, Panu Komendantowi Policji, Straży 

Pożarnej, Komendantowi WKU za sprawne przeprowadzenie komisji 

kwalifikacyjnej, Pani Powiatowemu Lekarz Weterynarii, Sanepidu. Panu 

Szczęsnemu – te sprawy są tez tam trudne, ale powiem tak rok mija, skargi nie 

ma czyli jest dobrze. Dziękuję bardzo. Jeszcze tutaj bardzo chciałbym 
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podziękować Panu Sekretarzowi Powiatu, pilnuje, chodzi, czuwa, ale niestety 

taka jest rola urząd musi działać sprawnie i tak chyba jest. Dziękuję tutaj 

również Organizacji LZS, te rozgrywki zawody, które były zaplanowane 

wszystkie przebiegły w terminie, przeprowadzone. Młodzież, dzieci, dorośli 

zadowoleni są właśnie z tych form, także dziękuję bardzo Panie Prezesie. 

Przedstawicielowi Służby Celnej dziękuję również za to, że realizowane są 

dochody budżetu państwa, a potem jak budżet państwa to i my mamy również 

pieniądze m.in. na drogi. Dziękuję bardzo. Wszystkim życzę wszystkiego 

dobrego w nadchodzącym roku. Dziękuję”. 

Przewodniczący Rady przekazał: „Szanowni Państwo, chciałbym jeszcze 

tutaj wspomnieć tych naszych nieobecnych dzisiaj, może szkoda – Wójtów z 

naszego Powiatu dzięki którym gro inwestycji jesteśmy w stanie jak gdyby 

zrealizować. Dzięki ich zaangażowaniu i dobrej woli bardzo, bardzo dziękujemy 

i liczymy na więcej i na taką dobrą współpracę na przyszłość. Dziękujemy”. 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „jeszcze zapomniałem, 

przepraszam o Pani Monice, o Panu Krzysztofie, który tutaj nam zapewnia 

obsługę informatyczną. Pani Monika znosi nasze grymasy, także dziękuję 

bardzo. Jeszcze Służbę Więzienną pominąłem, przepraszam. Dziękuję za 

współpracę, obyśmy tam nigdy nie trafiali, ale dobrze, że ona jest. Dziękuję 

bardzo.” 

Przewodniczący Rady przekazał: „ w dniu 23 października br. wpłynęła 

do Biura Rady Powiatu informacja o wynikach analiz oświadczeń majątkowych 

złożonych Wojewodzie Podlaskiemu przez: Starostę Powiatu Suwalskiego 

obecnej i poprzedniej kadencji oraz Przewodniczącego Rady Powiatu                        

w Suwałkach obecnej i poprzedniej kadencji. Analiza oświadczeń majątkowych 

dostępna jest w Biurze Rady Powiatu, gdyby Radni chcieli się z nią zapoznać”.  

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „może informacyjnie jeśli chodzi 

o następną sesję, to zapewne ona będzie jak otrzymamy oficjalną listę 

rankingową to już przystępujemy do działania, pójdą pisma do Wójtów w 

sprawie partycypacji w kosztach, ale wtedy gdy już będziemy wiedzieli czarno 

na białym wszystko to poprosimy o zebranie się na sesji i będziemy zadania 

inwestycyjne wprowadzać. Myślę, że to będzie pewnie druga połowa stycznia, 

pewnie wcześniej nie da rady. Dziękuję bardzo”.  

Innych wolnych wniosków nie wniesiono. 

 

Ad.17.  

Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady podziękował Wysokiej Radzie za uczestniczenie                                   

w obradach  a wszystkim pozostałym gościom za obecność  i uwagę i zamknął 

obrady IX sesji Rady Powiatu w Suwałkach o godz. 15.15. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
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                                                                                    /-/ Marek Dziatkowski  

                                                                 
Protokołowała: 
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